
Zipiriñeko kronika 
edo luzamendutan 
nola ibili.
Sarrera:  Ikastetxeen egoera tamalgarria da (barrakoiak Zipiriñen, Iberre beteta eta 
batxilergorik gabe). Eta urrutitik dator.

1. atala: EH Bilduk zentro berri bat proposatu du Loroñon, hirigunetik gertu, herria kohesionatu 
eta Lemotza ingurua eraberritzeko. EAJk institutua San Andreseko  ingurune babestuan 
egitea proposatu du, eta Zipiriñeko zati bat Iberrera lekualdatzea.

2. atala: Hezkuntza-komunitateak, partaidetza-prozesu baten eta kontsulta baten bidez, EH 
Bilduren proposamena hautatzen du Zipiriñeren masifikazio-arazoari behin betiko irtenbidea 
emateko. EH Bilduk proposatuta, Udalbatzak aho batez onartzen du adierazpen instituzionala, 
eta konpromisoa hartzen du Loroñoko eremua egokitzeko eta kontsultaren emaitza Eusko 
Jaurlaritzaren Hezkuntza Sailari helarazteko. Beraz, Sopelak (hezkuntza komunitatea eta 
udala) irtenbide bat erabaki du.

3. atala: Eusko Jaurlaritzak luzamendutan ibiltzen da, BI URTEZ itxarotea proposatzen du, 
matrikulazioa nola doan ikusteko, eta ez du Sopelaren erabakia betetzeko konpromisorik 
hartzen. Bien bitartean, EAJ-PSEko udal gobernuak ez du ezer egiten Loroñoko lursailekin 
eta praktikan EAJren proposamena gauzatzen da, eskolako patioa zabalduz. Orain, gainera, 
ikastetxe berriaren “aukera” HAPOaren garapenarekin (beste 2 edo 3 urte) lotzen dute. Kasurik 
onenean, “azterlanak”, “planak” eta “obrak” egin bitartean gutxienez 5 edo 6 urte igaroko dira.

Ondorioa: Ez dute errespetatzen Sopelaren erabakia (hezkuntza-komunitatea eta udalbatza). 
Ez dute ikastetxe berri bat egin nahi (Loroñorentzat besterik pentsatu al dute?). Aitzakiak 
onartezinak dira: matrikulazioa jaisten ari dela esatea, argi dagoenean masifikazioa funtsezko 
faktorea izan dela horretarako, eta etxebizitza berriak eraikitzeko proiektuak daudenean, 
jendea engainatzen saiatzea da.

Epilogoa: Herriaren eta hezkuntza-komunitatearen mobilizazioa da egoera desblokeatzeko 
aukera bakarra. Sopelaren etorkizunerako erabakigarria den aukera bat galtzen ari da.

ZENTRO BERRIA ORAIN! EAJ-PSE (EJ eta Udala), ERRESPETATU SOPELAREN ERABAKIA!

SOPELA



Crónica de zipiriñe 
o cómo marear la 
perdiz
Introducción:  La situación de los centros educativo es lamentable (barracones en Zipiriñe, 
Iberre lleno y sin bachiller). Y viene de lejos.

1ª parte: EH Bildu propone un nuevo centro en Loroño, cerca del centro urbano, que cohesiona 
el pueblo y regenera la zona de Lemotza. El PNV responde proponiendo hacer el instituto en 
un entorno a proteger como el de San Andrés y trasladar parte de Zipiriñe a Iberre.  

2ª parte: La comunidad educativa, mediante un proceso participativo y una consulta, elige 
la propuesta de EH Bildu como solución definitiva al problema de masificación de Zipiriñe. 
A propuesta de EH Bildu, el Pleno del Ayuntamiento aprueba una declaración institucional 
unánime, comprometiéndose a adecuar la zona de Loroño y trasladar el resultado de la 
consulta a Educación del Gobierno Vasco. Por lo tanto, Sopela (comunidad educativa y 
ayuntamiento) ha decidido una solución. 

3ª parte: El Gobierno Vasco da largas, plantea esperar DOS AÑOS, para ver cómo va la 
matriculación y no se compromete a cumplir la decisión de Sopela. Mientras tanto, el gobierno 
municipal del PNV-PSE no hace nada con los terrenos de Loroño y en la práctica se ejecuta 
la propuesta del PNV, ampliando el patio de la escuela. Ahora, además, unen la “posibilidad” 
del nuevo centro al desarrollo del PGOU (otros 2 o 3 años). En el mejor de los casos, entre 
“análisis”, “planes” y “obras” habrán pasado al menos 5 o 6 AÑOS.

Conclusión: No respetan la decisión de Sopela (comunidad educativa y pleno municipal). 
No quieren hacer un nuevo centro (¿tendrán otra cosa pensada para Loroño?). Las excusas 
son inaceptables: apelar a la bajada de la matriculación, cuando es evidente que un factor 
fundamental en ella ha sido la masificación, y cuando hay proyectos de construcción de 
nuevas viviendas, es intentar engañar a la gente. 

Epílogo: La movilización popular y de la comunidad educativa es la única alternativa para 
desbloquear la situación. Se está perdiendo una oportunidad crucial para el futuro de Sopela.

¡NUEVO CENTRO YA! ¡PNV-PSE (GV y Ayuntamiento), RESPETAD LA DECISIÓN DE SOPELA! 

SOPELA


